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Na stronie internetowej PZJ ukazaÅ‚ siÄ™ wreszcie protokóÅ‚ z posiedzenia zarzÄ…du, jakie miaÅ‚o
miejsce 25 wrzeÅ›nia. O przebiegu tego zebrania i najwaÅ¼niejszych decyzjach na nim podjÄ™tych
pisaÅ‚em w poprzednim tekÅ›cie pt. &bdquo;Co siÄ™ odwlecze, to nie uciecze&rdquo; (28 IX).
PisaÅ‚em w trybie &bdquo;jak mi siÄ™ nieoficjalnie udaÅ‚o ustaliÄ‡&rdquo;. Teraz mamy
potwierdzenie wiÄ™kszoÅ›ci wspomnianych decyzji. &bdquo;WiÄ™kszoÅ›ci&rdquo;, bo jeden punkt
wymaga odrÄ™bnego omówienia, do czego wrócÄ™ niebawem.

W kaÅ¼dym razie potwierdziÅ‚o siÄ™, Å¼e czworo czÅ‚onków zarzÄ…du, którzy na kanwie
wydarzeÅ„ zwiÄ…zanych z ustaleniem ostatecznego skÅ‚adu naszej druÅ¼yny WKKW na Igrzyska
Olimpijskie w ParyÅ¼u, weszli w konflikt z prezesem PZJ Marcinem KamiÅ„skim, postanowili ten
konflikt rozstrzygnÄ…Ä‡ na swojÄ… stronÄ™, przegÅ‚osowujÄ…c swój porzÄ…dek obrad i swoje
decyzje. A w ostatecznym rozrachunku &bdquo;kasujÄ…c&rdquo; prezesa. Po kolei wyglÄ…da to
tak, Å¼e czworo czÅ‚onków zarzÄ…du podjÄ™Å‚o decyzje: &bull; o odwoÅ‚aniu Marcina
KamiÅ„skiego z funkcji dyrektora zarzÄ…dzajÄ…cego PZJ; &bull; o powierzeniu tych obowiÄ…zków
Patrycji Kaczorowskiej, przy jednoczesnym  zobowiÄ…zaniu jej do przeprowadzenia konkursu na
to stanowisko; &bull; o odwoÅ‚aniu Andreasa Dibowskiego z funkcji trenera kadry narodowej
WKKW seniorów, a wraz z nim jego niemieckich wspóÅ‚pracowników; &bull; o zakoÅ„czeniu
wspóÅ‚pracy z kancelariÄ… prawnÄ… radcy prawnego Marka Zdanowicza.  NajwiÄ™kszy
ciÄ™Å¼ar gatunkowy ma uchwaÅ‚a U/3813/09/2024, warto wiÄ™c jÄ… przytoczyÄ‡ w caÅ‚oÅ›ci: 
ZarzÄ…d Polskiego ZwiÄ…zku JeÅºdzieckiego niniejszym postanawia zwoÅ‚aÄ‡
Nadzwyczajny Walny Zjazd Delegatów w celu podjÄ™cia uchwaÅ‚ w przedmiocie:1)
odwoÅ‚ania Marcina KamiÅ„skiego z funkcji Prezesa ZarzÄ…du PZJ,2) wyborów
uzupeÅ‚niajÄ…cych do ZarzÄ…du w tym wybór Prezesa ZarzÄ…du i ewentualnie innych
czÅ‚onków zarzÄ…du na dokoÅ„czenie kadencji,3) odwoÅ‚ania i powoÅ‚ania Rzecznika
Dyscyplinarnego PZJ,4) skrócenia kadencji PZJ i dostosowanie jej do cyklu olimpijskiego,5)
dokonania zmian w statucie PZJ przygotowanych przez komisjÄ™ statutowÄ… na dzieÅ„ 4
listopada 2024 w Warszawie.  I tak dochodzimy do najistotniejszej kwestii &ndash; czy 4 listopada,
na nadzwyczajnym zjeÅºdzie delegatów PZJ, bÄ™dzie moÅ¼liwe, aby jednoczeÅ›nie skróciÄ‡
kadencjÄ™ obecnych wÅ‚adz o rok, tak, aby jÄ… dostosowaÄ‡ do cyklu olimpijskiego, a
jednoczeÅ›nie wybraÄ‡ nowego prezesa PZJ na cztery lata? OdpowiedÅº brzmi &ndash; niestety,
nie jest moÅ¼liwe pogodzenie tych spraw. Nawet jeÅ›li delegaci podejmÄ… decyzjÄ™ o odwoÅ‚aniu
obecnego prezesa Marcina KamiÅ„skiego (co nie jest przesÄ…dzone), przyjmÄ… do wiadomoÅ›ci
ewentualne rezygnacje innych czÅ‚onków zarzÄ…du, odwoÅ‚ajÄ… rzecznika dyscyplinarnego, to
wybór nowego prezesa, ewentualne wybory nowych czÅ‚onków zarzÄ…du oraz wybór nowego
rzecznika dyscyplinarnego &ndash; bÄ™dÄ™ to wybory uzupeÅ‚niajÄ…ce. Tylko na rok!No moÅ¼e
na krócej, ale o tym za chwilÄ™, ale tak czy inaczej, bÄ™dÄ… to wybory uzupeÅ‚niajÄ…ce. A jeÅ›li
juÅ¼ o wyborze nowego prezesa PZJ mowa, to warto przypomnieÄ‡, Å¼e wybór ten &ndash;
zgodnie z paragrafem  35, ustÄ™p 1 statutu naszego ZwiÄ…zku - odbywa siÄ™ spoÅ›ród
kandydatów zgÅ‚oszonych w siedzibie ZwiÄ…zku na co najmniej 14 dni przed wyznaczonym
terminem walnego zjazdu delegatów. ZgÅ‚oszenie kandydata na prezesa ZwiÄ…zku musi
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zostaÄ‡ zÅ‚oÅ¼one na piÅ›mie przez co najmniej dziesiÄ™ciu czÅ‚onków zwyczajnych
ZwiÄ…zku. JeÅ›li wiÄ™c dobrze liczÄ™, to najpóÅºniej do 21 paÅºdziernika do biura PZJ przy ul.
Gilarskiej musi zostaÄ‡ dostarczone pismo z nazwiskiem kandydata (bÄ…dÅº kandydatki) na
prezesa PZJ z 10 podpisami uprawnionych osób lub nawet dostarczonych kilka takich pism z
kilkoma róÅ¼nymi nazwiskami i podpisami innych osób, bo &bdquo;jeden czÅ‚onek zwyczajny
ZwiÄ…zku&rdquo; moÅ¼e poprzeÄ‡ tylko jednego kandydata. Czasu na ustalenia i na podpisy nie
pozostaÅ‚o wiÄ™c wiele. PrzejdÅºmy teraz do kwestii najwaÅ¼niejszej &ndash; w jaki sposób
moÅ¼na dokonaÄ‡ &bdquo;skrócenia kadencji PZJ i dostosowanie jej do cyklu
olimpijskiego&rdquo;?SÄ… dwie drogi. Jedna dÅ‚uÅ¼sza, a nawet bardzo dÅ‚uga, a do tego
skomplikowana. A druga &ndash; i krótsza, i prostsza. KtórÄ… wybraÄ‡? Wybór jest chyba
oczywisty! Zacznijmy od przypomnienia, dlaczego pojawiÅ‚ siÄ™ problem koniecznoÅ›ci skrócenia
kadencji wÅ‚adz zwiÄ…zków sportowych (od olimpijskich dyscyplin sportu rzecz jasna), aby jÄ…
dostosowaÄ‡ do cyklu olimpijskiego. PraprzyczynÄ… byÅ‚a pandemia covidu, która sprawiÅ‚a, Å¼e
Igrzyska Olimpijskie w Tokio, które miaÅ‚y siÄ™ odbyÄ‡ jesieniÄ… roku 2020, zostaÅ‚y
przesuniÄ™te na jesieÅ„ 2021. Wówczas ministerstwo sportu drogÄ… ustawy umoÅ¼liwiÅ‚o
zwiÄ…zkom sportowym, aby ich zjazdy sprawozdawczo-wyborcze mogÅ‚y siÄ™ odbywaÄ‡ po
Igrzyskach Olimpijskich. DaÅ‚o wiÄ™c zgodÄ™ na to, aby kadencja wÅ‚adz w zwiÄ…zkach
sportowych &ndash; na skutek wyjÄ…tkowej sytuacji wywoÅ‚anej covidem &ndash; trwaÅ‚a nie 4
lata, a piÄ™Ä‡. Niestety, ministerstwo sportu popeÅ‚niÅ‚o powaÅ¼ny bÅ‚Ä…d zaniechania, gdyÅ¼
nie zadbaÅ‚o o to, aby w roku 2024, czyli w roku IO w ParyÅ¼u, wydaÄ‡ odpowiedniÄ… ustawÄ™
bÄ…dÅº rozporzÄ…dzenie, umoÅ¼liwiajÄ…ce zwiÄ…zkom sportowym koÅ„czenie kadencji wÅ‚adz
jesieniÄ… roku olimpijskiego, a wiÄ™c po upÅ‚ywie 3 lat. Jak sobie inne zwiÄ…zki sportowe z tym
problemem radzÄ…? Warto siÄ™ rozejrzeÄ‡ i popatrzeÄ‡ na innych. OtóÅ¼ w zwiÄ…zku
kajakowym, juÅ¼ w 2021 roku, a wiÄ™c po IO w Tokio i po 5-letniej wówczas kadencji, na
jesiennym walnym zjeÅºdzie ich delegaci podjÄ™li uchwaÅ‚Ä™, Å¼e nastÄ™pna kadencja
bÄ™dzie 3-letnia. Zrobili to nie zwaÅ¼ajÄ…c, Å¼e w statucie teÅ¼ majÄ… zapis o tym, Å¼e
kadencja wÅ‚adz trwa 4 lata. UchwaÅ‚Ä™ zjazdu postawili wyÅ¼ej niÅ¼ konkretny zapis w statucie,
wychodzÄ…c z zaÅ‚oÅ¼enia, Å¼e wyjÄ…tkowoÅ›Ä‡ caÅ‚ej sytuacji zwiÄ…zanej z covidem to
usprawiedliwia. I co? I ministerstwo sportu nadzorujÄ…ce zwiÄ…zki sportowe nie oprotestowaÅ‚o tej
decyzji. Inne zwiÄ…zki sportowe idÄ… podobnÄ… drogÄ…. Co prawda nie ustaliÅ‚y juÅ¼ w 2021
roku, Å¼e kadencja ich wÅ‚adz koÅ„czy siÄ™ jesieniÄ… 2024, czyli po trzech latach, ale swoje
zjazdy sprawozdawczo-wyborcze zwoÅ‚ujÄ… teraz. I bÄ™dÄ™ podejmowaÄ‡ uchwaÅ‚y na walnych
zjazdach (a w jednym czy dwóch przypadkach juÅ¼ to siÄ™ staÅ‚o), Å¼e koÅ„czÄ… 3-letniÄ…
kadencjÄ™ i rozpoczynajÄ… nastÄ™pnÄ…, 4-letniÄ…, tak aby nie wypaÅ›Ä‡ z olimpijskiego rytmu.
I moÅ¼na przyjÄ…Ä‡ z duÅ¼ym, graniczÄ…cym z pewnoÅ›ciÄ…, prawdopodobieÅ„stwem, Å¼e
ministerstwo sportu zaakceptuje (zapewne z zadowoleniem) te decyzje. I to jest ta krótsza droga. Jak
ona moÅ¼e wyglÄ…daÄ‡ przy rozpisaniu na dni? JeÅ›li delegaci na walnym zjeÅºdzie 4 listopada
podjÄ™liby uchwaÅ‚Ä™ o skróceniu kadencji wÅ‚adz PZJ w celu dopasowania tejÅ¼e kadencji do
cyklu olimpijskiego, to mógÅ‚by siÄ™ rozpoczÄ…Ä‡ proces zmierzajÄ…cy do zwoÅ‚ania
nastÄ™pnego zjazdu PZJ, ale juÅ¼ sprawozdawczo-wyborczego. A proces ten powinien siÄ™
rozpoczÄ…Ä‡ od wyboru nowych delegatów w WZJ-tach. W statucie PZJ jest zapisane, Å¼e 
mandat delegata wygasa na 30 dni przed terminem nastÄ™pnego zjazdu
sprawozdawczo-wyborczego delegatów, koÅ„czÄ…cego 4-letniÄ… kadencjÄ™ wÅ‚adz
ZwiÄ…zku. PrzypomnÄ™, Å¼e w tych rozwaÅ¼aniach juÅ¼ siÄ™ umówiliÅ›my, Å¼e zwrotu
&bdquo;4-letnia kadencja wÅ‚adz ZwiÄ…zku&rdquo; nie traktujemy jako dogmatu. Przeciwnie, z
powodu niezwykÅ‚oÅ›ci sytuacji spowodowane covidem, uznajemy, Å¼e wyjÄ…tkowo moÅ¼emy
odstÄ…piÄ‡ od tego dogmatu.JeÅ›li tak, to moÅ¼na sobie wyobraziÄ‡ taki scenariusz: zarzÄ…d
PZJ (z nowym czy starym prezesem, w zmienionym czy nie zmienionym skÅ‚adzie &ndash; to teraz
nie ma znaczenia) zobligowany uchwaÅ‚Ä… delegatów wyznacza na 22 grudnia (niedziela
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przedÅ›wiÄ…teczna) termin walnego zjazdu sprawozdawczo-wyborczego. Nowi delegaci na ten
zjazd powinni zostaÄ‡ wybrani na zjazdach WZJ-tów w przedziale czasowym poczynajÄ…c od 23
listopada, aÅ¼ do okolic 13 grudnia. RównoczeÅ›nie po ogÅ‚oszeniu decyzji zarzÄ…du o zwoÅ‚aniu
walnego zjazdu sprawozdawczo-wyborczego, a tÄ™ decyzjÄ™ zarzÄ…d powinien podjÄ…Ä‡ w
miarÄ™ szybko po 4 listopada, rozpoczyna siÄ™ kampania wyborcza nowego kandydata na
prezesa PZJ (czy nowych kandydatów) oraz kampania wyborcza kandydatów na czÅ‚onków
zarzÄ…du. JeÅ›liby przyjÄ…Ä‡, Å¼e ten scenariusz uda siÄ™ zrealizowaÄ‡, to w nowy, 2025 rok
nasze Å›rodowisko moÅ¼e wkroczyÄ‡ z nowymi wÅ‚adzami wybranymi na kolejne 4 lata kolejnego
olimpijskiego cyklu.   A jak wyglÄ…da ta dÅ‚uÅ¼sza droga? Zaczyna siÄ™ ona od tego, Å¼e zwrot
&bdquo;4-letnia kadencja wÅ‚adz ZwiÄ…zku&rdquo; traktujemy jako dogmat, którego nie moÅ¼na
ominÄ…Ä‡. MoÅ¼na go tylko zmieniÄ‡.ZaÅ‚óÅ¼my, Å¼e na zjeÅºdzie 4 listopada uda siÄ™
przeprowadziÄ‡ takie zmiany w statucie, Å¼e nowe zapisy umoÅ¼liwiÄ… nam dopasowanie
kadencji wÅ‚adz  do cyklu olimpijskiego. Nie wierzÄ™, Å¼e to bÄ™dzie moÅ¼liwe 4 listopada. Ale
nawet gdybyÅ›my przyjÄ™li to niezwykle optymistyczne zaÅ‚oÅ¼enie, to trzeba pamiÄ™taÄ‡, Å¼e
taki zmieniony statut musi zostaÄ‡ wysÅ‚any do KRS do zatwierdzenia, zanim wedÅ‚ug jego nowych
zapisów moÅ¼na bÄ™dzie przygotowaÄ‡ walny zjazd. A jak wiadomo &ndash; polskie sÄ…dy (w
tym Krajowy Rejestr SÄ…dowy) dziaÅ‚ajÄ… bardzo wolno. Minimum 3 miesiÄ…ce, a moÅ¼e nawet
póÅ‚ roku trzeba bÄ™dzie czekaÄ‡ na zatwierdzenie statutu. ZaÅ‚óÅ¼my ten optymistyczniejszy
wariant. Trzy miesiÄ…ce od 4 listopada, to daje 4 lutego najwczeÅ›niej. Kolejny miesiÄ…c trzeba
przeznaczyÄ‡ na to, aby zwoÅ‚aÄ‡ walny zjazd PZJ. Czyli poÅ‚owa marca najwczeÅ›niej. A jak
zatwierdzanie statutu bÄ™dzie trwaÄ‡ póÅ‚ roku? To zjazd zwoÅ‚any miÄ™dzy innymi w celu
skrócenia kadencji odbÄ™dzie siÄ™ w poÅ‚owie czerwca. Czyli po 3 latach i 6 miesiÄ…cach.
Skrócenie kadencji nastÄ…pi, ale zaledwie o póÅ‚ roku. KtórÄ… drogÄ™ wybraÄ‡? Wybór naleÅ¼y
do caÅ‚ego Å›rodowiska, ale oczywiÅ›cie w pierwszym rzÄ™dzie do czÅ‚onków zarzÄ…du i komisji
rewizyjnej oraz do delegatów. Warto wiÄ™c siÄ™ gÅ‚Ä™boko zastanowiÄ‡, czy waÅ¼niejszy jest
dogmat zwrotu &bdquo;4-letnia kadencja wÅ‚adz&rdquo;, czy skutecznoÅ›Ä‡ dziaÅ‚ania
podejmowanego w imiÄ™ wyÅ¼szej racji, jakÄ… jest dopasowanie kadencji wÅ‚adz do cyklu
olimpijskiego.Marek Szewczyk
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